

برعاية وحضور دولة رئيس مجلس الوزراء العراقي الأستاذ محمد شياع السوداني، وإشراف معالي وزير الصحة العراقي الدكتور صالح مهدي الحسناوي

ابيڪس هيلث القطرية تضع حجر الأساس لمستشفى بغداد الدولي

بسعة 400 سرير سيكون المستشفى قادراً على استيعاب ما يزيد عن 600 ألف زائر للعيادات الخارجية وأكثر من 100 ألف مريض داخلي سنوياً

الدوحة، قطر – 19 أكتوبر، 2025 – أعلنت شركة ابيڪس هيلث كير، إحدى الشركات التابعة لمجموعة استثمار القابضة ش.م.ع.ق وأحد أبرز مزوّدي الرعاية الصحية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، عن وضع حجر الأساس لمستشفى بغداد الدولي، تحت رعاية دولة رئيس مجلس الوزراء العراقي الأستاذ محمد شياع السوداني، وبحضور معالي وزير الصحة العراقي الدكتور صالح مهدي الحسناوي، والسيد محمد معتز الخياط رئيس مجلس إدارة استثمار القابضة، والسيد رامز الخياط نائب رئيس مجلس إدارة استثمار القابضة، وأعضاء مجلس الإدارة.

أقيم حفل مراسم وضع حجر الأساس في موقع المشروع يوم الأحد الموافق 19 أكتوبر، حيث قام دولة رئيس مجلس الوزراء العراقي ومعالي وزير الصحة، برفقة رئيس ونائب رئيس مجلس إدارة شركة استثمار القابضة، بوضع حجر الأساس لمشروع مستشفى بغداد الدولي. وخلال الحفل، عُرض فيلم تعريف يوضح ملامح المشروع وتصميمه، والذي سيقام على مساحة 100 ألف متر مربع، ويتميز بتصميم معماري راقٍ وإطلالة على مشروع غابات بغداد الكبرى ونهر دجلة، بما يعزز من جودة التجربة العلاجية المميزة التي سيقدمها المستشفى.

سيضم المستشفى 400 سرير و16 وحدة عناية مركزة و12 غرفة عمليات و80 عيادة خارجية بما فيها قسم الطوارئ قادرة على استيعاب ما يزيد عن 600 ألف زائر للعيادات الخارجية سنوياً، بالإضافة إلى أكثر من 100 ألف مريض داخلي سنوياً.

وسيجهز بأحدث التقنيات وخدمات المرضى الداخليين والعيادات الخارجية وجميع التخصصات الطبية. كما يضم اقسام الجراحات المعقدة، بما في ذلك جراحة القلب المفتوح، وأورام العظام، والجراحة التجميلية، وجراحة الأعصاب، وقسم متخصص في جراحة الأطفال، وبرامج زراعة الكبد ونخاع العظام والخلايا الجذعية بالإضافة الى غسيل الكلى ورعاية الأطفال حديثي الولادة.

هذا وقد حصلت الشركة على إجازة استثمار صادرة عن الهيئة الوطنية للاستثمار التابعة لرئاسة مجلس الوزراء في جمهورية العراق لتطوير مستشفى خاص شامل في منطقة الزعفرانية (معسكر الرشيد سابقا) بالعاصمة العراقية بغداد.

بهذه المناسبة، صرح السيد محمد معتر الخياط، رئيس مجلس إدارة استثمار القابضة، قائلاً: "إن ما نشهده اليوم في العراق يعكس رؤية طموحة للتنمية والتطوير، وثقة عظيمة بقدرات وإمكانيات الدولة في استقطاب أفضل المشاريع الاستثمارية والنوعية"، وأضاف: "وهو إنجاز ما كان ليتحقق إلا بدعم سيدي حضرة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد آل ثاني أمير دولة قطر المفدى، ودولة رئيس مجلس الوزراء الأستاذ محمد شياع السوداني، ومعالي وزير الصحة الدكتور صالح مهدي الحسناوي. جهودنا اليوم ليست سوى بداية لمسيرة مستمرة تهدف إلى الارتقاء بالقطاع الصحي وتوفير خدمات طبية متقدمة تلبي بالمجتمع العراقي".

ومن جهته، علق السيد رامز الخياط، نائب رئيس مجلس إدارة استثمار القابضة، في هذه المناسبة قائلاً: "تؤمن مجموعة استثمار القابضة بأن الاستثمار الحقيقي هو الذي يصنع الأثر الإيجابي المستدام في حياة الإنسان والمجتمع، ومن هذا المنطلق وضعت الشركة استراتيجية طموحة للتوسع الإقليمي والدولي" وأضاف: "ويأتي إطلاق مشروع مستشفى بغداد الدولي في قلب العاصمة العراقية ترجمة حقيقية لهذه الرؤية؛ فهو ليس مجرد مشروع طبي متطور، بل رمزٌ للثقة في مستقبل العراق، وإيمانٌ بقدرة بيئته الاستثمارية الواعدة على جذب الاستثمارات النوعية التي تسهم في تحقيق التنمية المستدامة وخلق فرص العمل ونقل الخبرات والمعرفة".

ويأتي هذا المشروع ضمن استراتيجية ابيكس هيلث كير للتوسع وتعزيز حضورها في السوق العراقية، بعد نجاح شراكاتها مع الحكومة العراقية في إدارة وتشغيل مستشفى الناصرية التعليمي في ذي قار ومستشفى الإمام الحسن المجتبي التعليمي في كربلاء، والتي أثبتت قدرة الشركة على تقديم خدمات طبية متقدمة، وتحقيق نتائج علاجية متميزة، وتطبيق أعلى معايير التميز التشغيلي في المستشفيات الحكومية. وتحت إدارة ابيكس هيلث كير، شهدت هذه المستشفيات توسعاً ملحوظاً لتصل طاقتها الاستيعابية إلى 1,200 سرير، مما عزز قدرتها على تلبية احتياجات الأعداد المتزايدة من المرضى بكفاءة وجودة عالية.

من جانبه، قال السيد جوزيف هيزل، الرئيس التنفيذي لشركة ابيكس هيلث كير: "إن تأسيس مستشفى بغداد الدولي يعكس إيمان الشركة الكبير بإمكانات السوق العراقية، ورغبتها في الإسهام في تطوير قطاع الرعاية الصحية في العراق"، وأضاف: "هذا المشروع يمثل خطوة استراتيجية لدعم التحول الصحي في العراق؛ عبر توفير خدمات طبية متقدمة وخبرات متخصصة، وهو أيضاً محطة جديدة في مسيرة نمونا نحو تحقيق رؤيتنا في بناء مستقبل صحي أفضل، قائم على الرعاية الموثوقة، والتقنيات الحديثة، والشراكات العالمية".

تواصل ابيكس هيلث كير ترسيخ مكانتها عبر تطبيق نموذجها الناجح في إدارة وتشغيل المستشفيات، والذي يقوم على الدمج بين الخبرات الطبية العالمية، والأنظمة الإدارية الحديثة، والتقنيات المتطورة، بما يضمن رفع كفاءة التشغيل وتحسين تجربة المرضى وتعزيز جودة المخرجات الصحية.

وتمتلك سجلاً حافلاً وخبرة واسعة في إدارة وتشغيل المستشفيات عبر منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، وتضم شبكتها الحالية ثمانية مستشفيات في أربع دول، وتقدم خدماتها بالتعاون مع مؤسسات طبية عالمية مرموقة مثل "Cedars-Sinai" كبرى المؤسسات الطبية في الولايات المتحدة الأمريكية، ومركز آسان الطبي في كوريا، ومجموعة JK الطبية في كوريا. وتشمل إنجازاتها إطلاق وتشغيل منشآت رائدة مثل مستشفى "ذا فيو" في قطر والمركز الطبي الكوري، وكلاهما يحظى بسمعة متميزة في تجربة المريض، والبرامج السريرية المتقدمة، والابتكار الطبي. كما تواصل الشركة إنجاز مشروع المستشفى الجزائري القطري الألماني في العاصمة الجزائر، بسعة 400 سرير و20 غرفة عمليات و60 سرير عناية مركزة.

ويعكس هذا الاستثمار في العراق إلتزام ابيكس هيلث كير بمواصلة رسالتها في توفير رعاية صحية موثوقة وذات جودة عالية في مختلف دول المنطقة، من خلال استقطاب خبرات طبية متميزة، وتطوير منشآت تعتمد على أحدث التقنيات، وتعزيز الشراكات مع الحكومات والمؤسسات الأكاديمية، بما يساهم في بناء منظومة صحية متكاملة ومرنة، قادرة على خدمة الأفراد والمجتمعات وتمكينهم من الازدهار.

كما يأتي المشروع عقب نجاح باكورة مشاريع استثمار القابضة في العراق، فندق وشقق ريكسوس بغداد، وهو المعلم الأيقوني الجديد للعاصمة بغداد، والذي أعاد وضعها على خارطة السياحة العالمية من خلال إسهامه اللافت في تعزيز البنية التحتية لقطاعي الضيافة والسكن الفاخر في العراق.

انتهى-

عن ابيكس هيلث الريادة في الرعاية الصحية

ابيكس هيلث، إحدى الشركات التابعة لاستثمار القابضة ش.م.ع.ق، وأسرع مزودي الرعاية الصحية نموًا في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. بفضل استراتيجيتها التي تركز على تقديم رعاية صحية موثوقة عالية الجودة والتوسع الإقليمي، ومن خلال شراكات متينة مع الحكومات والمؤسسات الأكاديمية العالمية، وتطوير مرافق طبية تعتمد أحدث التقنيات، تلتزم ابيكس هيلث بالارتقاء بتجربة المريض وتعزيز استدامة أنظمة الرعاية الصحية في المنطقة.

تدير ابيكس هيلث اليوم محفظة متنامية من المنشآت الطبية تضم 8 مستشفيات، في 4 دول، ضمن شبكة صحية شاملة و13 مشروع إضافي، بطاقة استيعابية تتجاوز 2,700 سرير. وتحت إدارتها، تستقبل المستشفيات شهرياً أكثر من 8,000 مريض داخلي، و30,000 زيارة لقسم الطوارئ، بالإضافة إلى أكثر من 110,000 زيارة للعيادات الخارجية.

كما تعمل شبكة ابيكس هيلث المتطورة وفق فلسفة موحدة تقوم على التميز السريري، والابتكار المستمر، وتركيز الخدمات على المريض أولاً، والنمو المستدام، لضمان أن الرعاية لا تقدم فحسب، بل ترتقي إلى مستوى المعايير العالمية لتتماشى مع احتياجات المجتمعات المحلية وتطلعاتها.

ويميز ابيكس هيلث شراكاتها المتينة مع مؤسسات طبية عالمية مرموقة مثل "Cedars-Sinai" كبرى المؤسسات الطبية في الولايات المتحدة الأمريكية، ومع أبرز المؤسسات الطبية الكورية، منها مركز أسآن الطبي، ومجموعة JK الطبية، ومستشفى لايمتري للأسنان، ومستشفى Seoul AhnKang. وتشمل إنجازاتها إطلاق وتشغيل منشآت رائدة مثل مستشفى "ذا فيو" في قطر، وهو أول مستشفى في قطر يحصل على اعتماد اللجنة الدولية المشتركة (JCI) بنسخته الثامنة، والمركز الطبي الكوري، وهو أول وأكبر وجهة متكاملة للرعاية الصحية الكورية بالشرق الأوسط.

تحمل ابيكس هيلث عضويات متميزة من أبرز المنظمات الدولية، مثل الاتحاد الدولي للمستشفيات واتحاد المستشفيات العربية وجمعية السياحة العلاجية، كما حصلت مستشفياتها على اعتماد اللجنة الدولية المشتركة (JCI)، واعتماد الكلية الأمريكية لعلم الأمراض، إلى جانب تصنيفات عالمية من نيوزويك وGlobal Hospital Rating.

Under the Patronage of His Excellency the Prime Minister of Iraq
Mr. Mohammed Shia' Al-Sudani, and The Presence of His
Excellency the Iraqi Minister of Health Dr. Salih al-Hasnawi

Apex Health, A Qatar-Based Company Laid the Foundation Stone for Baghdad International Hospital

With a 400-bed capacity, the hospital designed to accommodate
over 600,000 outpatient visits and more than 100,000 inpatient
admissions per year.

Doha, Qatar – October 19, 2025 – Apex Healthcare, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C and one of the leading healthcare providers in the Middle East and North Africa, announced the Groundbreaking Ceremony for Baghdad International Hospital, under the patronage of His Excellency the Prime Minister of Iraq, Mr. Mohammed Shia' Al-Sudani, and the presence of His Excellency the Iraqi Minister of Health, Dr. Salih Al-Hasnawi, Mr. Mohamad Moutaz Al-Khayyat, Chairman of the Board of Estithmar Holding, and Mr. Ramez Al-Khayyat, Vice Chairman of the Board of Estithmar Holding, along with the board members.

The ceremony took place on the project site on Sunday, October 19, where the Prime Minister of Iraq and the Minister of Health, accompanied by the board members of Estithmar Holding, laid the foundation stone for Baghdad International Hospital.

During the ceremony, the attendees were presented with an introductory film showcasing the project's concept and design, which will cover an area of 100,000 square meters, with its refined architectural vision and unique location overlooking the Tigris River, the project is set to provide patients with a truly distinctive healthcare experience.

The hospital will feature 400 beds, 16 ICU beds, 12 operating rooms, and 80 outpatient clinics, including an Emergency Department. The facility will be capable of accommodating more than 600,000 outpatient visits annually, in addition to over 100,000 inpatient admissions per year.

It will be equipped with the latest technologies and will offer a full continuum of inpatient and outpatient services across all medical specialties. The hospital will also include departments for complex surgeries -including open-heart surgery, orthopedic oncology, plastic surgery, and neurosurgery- as well as a dedicated pediatric surgery unit. In

addition, it will provide transplant programs (liver, bone marrow, and stem cell), along with dialysis and neonatal care.

Apex Healthcare has also been granted an Investment License from the National Investment Commission under the Presidency of the Council of Ministers Iraq to develop a comprehensive private hospital in Al-Zaafaraniyah district (formerly Al-Rashid Camp) in the capital, Baghdad.

On this occasion, Mr. Mohamad Moutaz Al-Khayyat, Chairman of the Board of Estithmar Holding, said: “Today’s milestone reflects an ambitious vision for growth and development, and a strong confidence in the nation’s ability to attract world-class investments and pioneering projects. This achievement would not have been possible without the support of His Highness Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, the Amir of the State of Qatar, and His Excellency Mr. Mohammed Shia’ Al-Sudani, Prime Minister of Iraq, and His Excellency Dr. Salih Mahdi Al-Hasnawi, Minister of Health. What we are building today is only the beginning of a continuous journey to advance the healthcare sector and deliver modern, high-quality services worthy of the Iraqi people.”

Mr. Ramez Al-Khayyat, Vice Chairman of the Board of Estithmar Holding, has stated on this occasion: “At Estithmar Holding, we believe that true investment is one that creates a lasting and positive impact on people’s lives and society. That belief drives our ambitious strategy for regional and international growth. The launch of Baghdad International Hospital in the heart of the Iraqi capital reflects this vision; it is not only an advanced healthcare project, but also a symbol of confidence in Iraq’s future and in the strength of its investment climate to attract high-quality projects that will support sustainable development, create new jobs, and bring knowledge and expertise to the country.”

The project comes as part of Apex Healthcare’s strategic expansion as well as growing commitment to the Iraqi healthcare sector, following its successful partnership with the Iraqi Government to manage and operate Al Nasiriya Teaching Hospital in Di Qar and Al Imam Al Hassan Mujtaba Teaching Hospital in Karbala. These collaborations have demonstrated Apex Healthcare’s ability to deliver advanced healthcare services, enhance patient outcomes, and apply the highest standards of operational excellence in public healthcare institutions.

Under Apex Healthcare management, these hospitals have undergone significant expansion, increasing their total capacity to around 1,200 beds, thereby enhancing their ability to meet the growing demand of patients with greater efficiency and quality.

From his side, Mr. Joseph Hazel, Group Chief Executive Officer of Apex Healthcare, commented: “The establishment of Baghdad International Hospital reflects the company’s strong belief in the potential of the Iraqi market and its desire to contribute to the development of the healthcare sector in Iraq. This project is not merely an investment

expansion; it is a strategic step to support the healthcare transformation in Iraq by providing advanced medical services and specialized expertise. It is also a new milestone in our growth journey toward realizing our vision of building a better health future founded on trusted care, modern technologies, and global partnerships.”

Apex Healthcare continues to strengthen its position by implementing its proven model for hospital management and operations, which combines international medical expertise, modern administrative systems, and advanced technologies. This approach ensures greater operational efficiency, an enhanced patient experience, and improved quality of healthcare outcomes.

Bringing an extensive portfolio of experience in managing and operating hospitals across the MENA region. Its network currently spans eight hospitals across four countries, delivering care in partnership with world-renowned institutions such as Cedars-Sinai, one of the largest medical institutions in the United States, Asan Medical Center (Korea), and JK Medical Group (Korea). Apex Healthcare’s track record includes the successful launch and operation of flagship facilities such as The View Hospital in Qatar and the Korean Medical Center, both recognized for their excellence in patient experience, advanced clinical programs, and innovation. The company is also advancing the construction of the Algerian Qatari German Hospital (HAQA) in Algiers, a 400-bed facility that will feature 20 operating rooms and 60 intensive care beds.

This new investment in Iraq underscores Apex Healthcare’s mission to deliver trusted, high-quality healthcare across the MENA region by engaging leading medical expertise, advancing technology-driven facilities, and fostering partnerships with governments and academic institutions, building an ethical and resilient ecosystem that empowers individuals and communities to prosper.

The project follows the success of Estithmar Holding’s first venture in Iraq, the Rixos Baghdad Hotel & Residences, a new iconic landmark in the capital. The development has played a prominent role in repositioning Baghdad on the global tourism map by significantly contributing to the enhancement of the country’s hospitality and luxury residential infrastructure.

##The End

About Apex Health

Shaping A Healthier Future

Apex Health, a subsidiary of Estithmar Holding Q.P.S.C., is a leading operator and manager of a diverse network of hospitals, clinics, and specialized health centers, and one of the fastest-growing healthcare providers in the Middle East and North Africa. Guided by a strategy focused on delivering trusted, high-quality care, forging effective

partnerships with governments and academic institutions, and developing medical facilities that leverage the latest technologies, Apex Health is committed to elevating the patient experience and enhancing the efficiency of healthcare systems across the region.

Today, Apex Health manages a growing portfolio of 8 hospitals across 4 countries, with an additional 13 projects in the pipeline, and a total capacity of more than 2,700 beds. The facilities collectively serve over 8,000 inpatients, 30,000 emergency visits, and 110,000 outpatient visits per month.

Apex Health operates under a unified philosophy centered on clinical excellence, continuous innovation, patient-first care, and sustainable growth, ensuring that healthcare services not only meet but exceed global standards, while addressing the specific needs and aspirations of local communities.

Apex Health is distinguished by its strong collaborations with world-renowned institutions, such as Cedars-Sinai, one of the largest medical institutions in the United States, and leading Korean healthcare partners such as Asan Medical Center, JK Medical Group, Seoul AhnKang Hospital, and Limetree Dental Hospital. These partnerships have enabled the successful launch and operation of flagship facilities like The View Hospital in Qatar, the first hospital in the country to achieve JCI accreditation the 8th edition, and the Korean Medical Center, the first and largest fully integrated Korean healthcare destination in the Middle East. The company is also advancing the construction of the Algerian Qatari German Hospital (HAQA) in Algiers, a 400-bed facility that will feature 20 operating rooms and 60 intensive care beds.

Apex Health also powered with strong memberships in leading international organizations such as the International Hospital Federation (IHF), the Arab Hospitals Federation, and the Medical Tourism Association (MTA). Its hospitals are accredited by the Joint Commission International (JCI) and the College of American Pathologists (CAP) and are recognized with the international rankings from Newsweek and Global Hospital Rating.